
 

ک است اجرای این پروژه برای شیراز خطرنا
خ در شیراز طی بیش از یک دهه اخیر  اجرای سد تنگ سر
همواره محل مناقشه موافقان و مخالفان این پروژه بوده 
خ واقع در  است. اوایل دهه نود موضوع ساخت سد تنگ سر
شمال غرب شهر شیراز توسط برخی از مسئولان وقت خبرساز 
شد و در پی آن اعتراض تشکل ها و کنشگران محیط زیست را 
از سراسر کشور به دنبال داشت.  هرچند که در طول سالیان 
متمادی مجریان سد تنگ سرخ، با جایگزینی دولت ها خیزهای 
عملیاتی برای این پروژه برداشتند اما هر بار با مخالفت شدید 
محیط زیست مبنی بر فقدان ارزیابی و ملاحظات زیست محیطی 
اجرای این سد متوقف شد.  مهم ترین موارد مخالفت از بین 
رفتن رویشگاه و عرصه های جنگلی و همچنین سست بودن 
زمین منطقه و وجود دو گسل فعال در جوار آن از جمله گسل 
زلزله خیز سبزپوشان است که ساخت آن تهدید جدی برای 
مردم شیراز قلمداد می شود.  یک فعال محیط زیست با اشاره به 
آخرین وضعیت سد تنگ سرخ گفت: اجرای پروژه سد تنگ سرخ 
ک است و طی بازدیدی از این منطقه و با وجود  بسیار خطرنا
تشکیلات و غارهای آهکی نفوذ پذیر در اطراف این پروژه هر 
نوع انجام فعالیت سازه ای مانند ایجاد سد می تواند یک فاجعه 
بزرگ برای شهر شیراز به وجود آورد.  محمد درویش در گفت وگو 
با ایلنا با بیان اینکه احداث سد تنگ سرخ می تواند بسیاری از 
ساختمان سازی های انجام شده در این منطقه را با تخریب های 
فراوان مواجه کند، افزود: مدتی پیش مرکز تحقیقات و کشاورزی 
و منابع طبیعی استان فارس صراحتا اعلام کرده که احداث سد 
خ غلط است.  درویش ادامه داد: در دولت یازدهم و  تنگ سر
دوازدهم که در سازمان حفاظت محیط زیست فعالیت داشتم 
دفتر سازمان، احداث سد تنگ سرخ در شیراز را رد کرد اما عده ای 
هر بار با لابی هایی تلاش می کنند تا احداث این سد را به جریان 
کنون موفق نشده اند و جلو احداث  بیندازند که خوشبختانه تا

سد تنگ سرخ گرفته شده است. 

 وام ۵۰۰ میلیونی به کسب و کار های 
فعال در قزوین 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قزوین گفت: 
تسهیلات ۵۰۰ میلیون تومانی بر اساس تبصره ۱۸ آیین نامه 
حمایت از سکو ها و کسب و کار های اقتصاد دیجیتال پرداخت 
می شود.   حجت اله امینی با اعلام این خبر گفت: وام ۵۰۰ میلیون 
تومانی به دسته ای از کسب و کار های فعال در سکو های داخلی از 
جمله کسب و کار های حقیقی، حقوقی و صنفی تعلق می گیرد که 
دارای حداقل سه ماه سابقه فعالیت در زمینه فروش کالا و یا ارائه 
خدمات بر روی سکو های مشمول هستند.  مدیرکل ارتباطات و 
فناوری اطلاعات استان قزوین افزود: سقف این تسهیلات مبلغ 
۵۰۰ میلیون تومان برای کسب و کار های حقوقی، ۳۰۰ میلیون 
تومان ریال برای کسب وکار های صنفی و ۲۰۰ میلیون تومان برای 
کسب و کار های حقیقی است و نرخ سود آن ۳۳/۱۵ درصد، دارای 

شش ماه تا یک سال تنفس و بازپرداخت سه ساله است. 

 محکومیت ۷۵ پزشک زیبایی 
در کهگیلویه و بویراحمد

مدیرکل پزشک قانونی استان کهگیلویه و بویراحمد با اشاره 
به مجموع آمارهای قصورات پزشکی در این استان، بیش ترین 
قصورات را مربوط به حوزه زیبایی زنان و عمل های جراحی 
صورت گرفته در این حوزه عنوان کرد.  کامروز امینی در گفت وگو 
با خبرگزاری کار ایران، گفت: در پرونده های قصورات پزشکی در 
استان کهگیلویه و بویراحمد طی سال گذشته شاهد آمار بالایی 
مربوط به قصور در جراحی های زیبایی زنان هستیم که ۲۱ درصد 
قصورات پزشکی سال ۱۴۰۲ استان مربوط به جراحی گوش، حلق 
و بینی حوزه زیبایی بوده که رتبه اول هم مربوط به همین حوزه 
است.  مدیرکل پزشکی قانونی استان کهگیلویه و بویراحمد، رتبه 
دوم قصورات پزشکی سال گذشته در این استان را مربوط به حوزه 
زنان و زایمان با ۱۷ درصد و رتبه سوم را هم مربوط به دندانپزشکی 
با ۱۰ درصد عنوان کرد.  امینی با اظهار تاسف از تشکیل ۱۴۵ پرونده 
در خصوص قصور پزشکی سال گذشته در استان کهگیلویه و 
بویراحمد، خاطرنشان کرد: مُصرانه و صمیمانه از کادر بهداشت و 
درمان در این استان می خواهیم دقت های لازم را در حین مراجعه 
بیمار داشته تا شاهد تشکیل چنین پرونده هایی نباشیم.  او از 
محکومیت ۷۵ پزشک در استان کهگیلویه و بویراحمد که برای 
آنان  پرونده تشکیل شده بود خبرداد و اظهارداشت: از ۱۴۵ پرونده 
قصورات پزشکی تشکیل شده سال ۱۴۰۲ دراین استان، ۷۰ پزشک 
از شکایات طرح شده تبرئه شدند.  مدیرکل پزشکی قانونی استان 
کهگیلویه و بویراحمد، تعداد پرونده های تشکیل شده سال 
گذشته این اداره کل را ۳۶۶ پرونده ذکر که ۱۴۵ پرونده آن مربوط 
به قصورات پزشکی با افزایش نگران کننده ۱۰۰ درصدی بوده است. 

اجاره مغازه
می خواستم در مورد اجاره بهای مغازه هایی که هیچ کس 
جوابگوی آن نیست در روزنامه تان بیشتر مطلب بزنید. مسئولان 
سری به مغازه های پاساژ ها بزنند که چه اجاره های سنگینی 

پرداخت می کنند و کسی هم جوابگوی آن نیست. 
حسینی از تهران

آزمایش های پزشکی 
هزینه آزمایش های پزشکی به ویژه آزمایش خون، نسبت 
به سال های گذشته چند برابر شده است. مردم برای درمان 
بیماری هایشان با مشکلات فراوانی از نظر پرداخت ویزیت پزشکان 
مواجهند و پزشکان نیز برای تشخیص دقیق بیماری ها، برای 
بیماران آزمایش هایی می نویسند که لازم است مسئولان مربوطه 

نسبت به تعرفه آنها تجدیدنظر کنند و آن را کاهش دهند. 
حمیدی از تهران 

 
گرانی 

مسئولان باید زودتر برای گرانی ها چاره ای بیندیشند واقعا 
مردم ما همواره در شرایط سخت از مسئولان حمایت کرده اند، 
حالا نوبت مسئولان است که چاره ای بیندیشند و نگذارند فشار 

بیشتری به مردم به ویژه قشر ضعیف جامعه وارد شود. 
رضایی از تهران

آرمان ملی. روز گذشته تعدای از افرادی که مخالف حضور 
زنان در ورزشگاه در جایگاه تماشاچی بودند، مقابل ساختمان 
، تجمع کردند و در حالی  ریاست جمهوری در خیابان پاستور
کاردهایی در دست داشتند، شعارهایی از این دست سر  که پلا
دادند؛ »جلوی فحشاء رو بگیر رئیسی«. بعد از اتفاقاتی که در 
ک رخ داد و جیمی جامپ  دیدار استقلال و آلومینیوم در شهر ارا
دختری که به زمین مسابقه آمد و همچنین حواشی دیدار 
پرسپولیس و سپاهان و شعارهایی که علیه دختران حاضر در 
ورزشگاه سر دادند، بحث حضور زنان در استادیوم داغ شد. 
فیلم منتشر شده از این اعتراض به ورود زنان به ورزشگاه ها با 
کنش های متفاوت ازسوی کاربران در شبکه های اجتماعی  وا

مواجه شده است.

  کمی درباره حواشی اخیر
۱۲ اردیبهشت در جریان بازی سپاهان و پرسپولیس برخی 
گر زن را بر نتافتند و الفاظ نادرستی  گران حضور تماشا تماشا
کنش های بسیار زیادی را درپی داشت. پس  بکار بردند که وا
کنش نشان داد و گفت   از آن بود که باشگاه پرسپولیس وا
گران سپاهان نسبت به زنان پرسپولیسی را  رفتار زشت تماشا
پیگیری می کند. هرچند مدیر روابط عمومیِ سپاهان ضمن 
انتشار تصاویر عذرخواهیِ فرد منتسب به هواداران سپاهان 
اعلام کرد این شخص لیدر سپاهان نیست، مدیر رسانه ای 
سپاهان هم با انتشار متنی اعلام کرد: هرگونه رفتار توهین آمیز 
غ از جنسیت، قوم یا زبان توسط هرکس و در  به هواداران، فار
هرکجا محکوم است. این موضع رسمی و بدون بازگشت باشگاه 
سپاهان است.  اما پرسپولیسی ها گفتند نسبت به طرح شکایت 
علیه هواداران سپاهان اقدام خواهند کرد. باشگاه پرسپولیس 
ح شکایت علیه  با انتشار اطلاعیه ای، اعلام کرد نسبت به طر
گران سپاهان به دلیل اهانت به  رفتار شرم آور و زشت تماشا
هواداران زن، اقدام خواهد کرد. در اطلاعیه باشگاه پرسپولیس 

امده بود که به ویژه در بین دو نیمه، رفتارها و توهین های زشتی 
گران منتسب به رقیب سر زد که باور کردنی نبود.  از سوی تماشا
این مساله به حدی بود که ماموران ناچار از تغییر جایگاه 

گران بانوان پرسپولیس شدند. استقرار تماشا

  آیا هدف منفی جلوه دادن حضور زنان در ورزشگاه بود؟
اما ۱۹ اردیبهشت ۱۴۰۳ روزنامه اصولگرای »جوان« خبر داد 
که انتشار فیلم هوادار سپاهان با هدف تخریب ورود زنان به 
استادیوم ها انجام شده است. روزنامه »جوان« نوشت: به 
نظر می رسد، جریانی با هدف منفی جلوه دادن حضور زنان 
در ورزشگاه از مدت ها قبل برنامه ریزی داشته است؛ جریانی 
که اتفاقات چهارشنبه شب گذشته برگ برنده ای برای آن شد.
اتفاقی که نباید رخ می داد، افتاد؛ اینکه مرد و زن در ورزشگاه 
به هم بتازند و با ادبیاتی زننده یکدیگر را مخاطب قرار دهند، 
خ داد، ولی می توان از  چیزی بود که توقعش را نداشتیم، اما ر
همین چالش جدی یک فرصت ساخت. امروز خیلی راحت 
می توان جلوی ورود بانوان به ورزشگاه را گرفت، اما یادتان 
گر این اتفاق بد بیفتد، یعنی بلندگو برداشته ایم و به  باشد ا
تمام جهان اعلام کرده ایم که با تمام ادعاهایمان در خصوص 
فرهنگ و تمدن تاریخی مان، نه فرهنگ داریم، نه اخلاق، 
چون حتی نمی توانیم یک جمعیت اندک را مدیرت کنیم. در 
ادامه گزاش آمده بود که حدود یک سالی از حضور بانوان در 
ورزشگاه ها می گذرد و به جز اتفاق بد چهارشنبه شب شاهد 
اتفاق دیگری نبوده ایم و در همه جا بانوان با امنیت کامل در 
ورزشگاه حاضر شده اند. هرچند که انتشار برخی فیلم های 
تقطیع شده با حضور یک یا دو نفر در طول این مدت در 
بازی های مختلف و بیان کلمات زشت و رکیک از زبان آن ها قبلاً 
هم دیده شده، جریانی که به نظر می رسد با هدف منفی جلوه 
دادن حضور بانوان در ورزشگاه از مدت ها قبل برنامه ریزی 
داشته است. جریانی که اتفاقات چهارشنبه شب گذشته برگ 

برنده ای برای آن شد.  زنان هم از الفاظ رکیکی استفاده کردند؟ 
روز گذشته خبرگزاری مهر در گزارشی تحت عنوان چشم بسته 
به نفع زنان فوتبالی، در خصوص رای کمیته انضباطی بعد از 
حواشی اخیر اعلام کرد مسابقات پرسپولیس و سپاهان در 
فصل آتی فقط با حضور زنان برگزار می شود؛ اما بنا بر فیلم های 
موجود، هواداران زن نیز از الفاظ رکیک زیادی استفاده 
می کنند. بر اساس حکم کمیته انضباطی این پیرمرد به مدت 
۱۰ سال از حضور در ورزشگاه های کشور محروم خواهد شد. 
، کمیته انضباطی یک رأی دیگر نیز صادر کرد  به گزارش مهر
که باعث تعجب بسیاری از اهالی فوتبال شد: »مسابقات رفت 
و برگشت پرسپولیس و سپاهان در فصل آتی لیگ برتر فقط با 
حضور هواداران زن برگزار می شود و همچنین این دو باشگاه 
الزام به عذرخواهی در رسانه رسمی باشگاهی خود از جامعه 
هواداری فوتبال محکوم می شوند.« این تصمیم در حالی گرفته 
شد که بنا بر ویدئوهای منتشر شده از بازی مذکور، تماشاچیان 
زن که در ورزشگاه حضور داشتند با استفاده از الفاظ رکیک و 

فحاشی ها به تیم مقابل توهین کردند.

زشگاه ها چه    موافقان و مخالفان حضور بانوان در ور
می گویند؟

، خبرگزاری ایرنا مناظره ای تحت عنوان  در سالهای اخیر
»بررسی فقهی و موضوع شناسی حضور بانوان در ورزشگاه 
ها« برگزار کرد. در این مناظره، دانشیار پردیس فارابی دانشگاه 
تهران، دکترای تربیت بدنی و رئیس فعلی هیات فوتبال قم، با 
بیان اینکه این نشست ها می تواند به حل مشکلات انباشته 
کند گفت: برخی ورزش ها پس  فرهنگی و اجتماعی کمک 
از انقلاب ممنوع اعلام شد. قدرت الله باقری، ادامه داد: 
ممنوعیت حضور بانوان موجب شد که در سال های اخیر 
برخی دختران با تغییر چهره وارد ورزشگاه ها شده و انتشار 
تصاویر این امر در فضای مجازی، بازتاب های منفی زیادی را 
در پی داشته باشد. او اظهار داشت: حضور بانوان در ورزشگاه 
ها سال هاست که به عنوان یک مساله وجود داشته است که 
این موضوع در انبوه مشکلات کنار گذاشته شده و یا گم شده 
است. باقری با بیان اینکه این موضوع بارها توسط نهادهای 
کنون حل نشده است،  مختلف طرح مساله شده است ولی تا
گفت: تنها کار ما در این سال ها این بوده است که صورت مساله 
ک کرده ایم و به جای اینکه دولت به دنبال حل این موضوع  را پا
باشد، دولت نیز جا خالی داده و تلاشی برای این موضوع نکرده 
ح شد که الگوبرداری کورکورانه  است. اما در این مناظره مطر
از غرب صحیح نیست؛ مدرس حوزه علمیه قم نیز در این 
مناظره با انتقاد از آنچه الگوبرداری کورکورانه از غرب نامید، 
گفت: اینکه کشورهای دیگر چه کاری انجام می دهند و ما 
نیز از آنها الگوگیری کنیم این صحیح نیست چرا که بسیاری 
از اموری که در دنیا به امری طبیعی تبدیل شده امری فاسد 
و یا افسد است. حجت الاسلام و المسلمین محمد نجفی، با 
بیان اینکه باید تصمیم گیری های مدیریتی عقلانی، به دور از 
هیجانات و بر اساس مصالح جامعه باشد، افزود: باید در چنین 
موضوعاتی مسائل فقهی به صورت دقیق موشکافی شود تا 
جلوی بستر گناه در جامعه گرفته شود. او با اشاره به وجود 
کید بر اینکه بحث بر سر خروج بانوان  روایت های متعدد، با تا
از خانه به حکم اولی اصلا مطرح نیست، گفت: همان روایاتی که 
برخی از آنها بوی ممنوعیت خروج بانوان از خانه استشمام می 
کنند، همان روایت ها دلالت بر خروج بانوان از خانه نیز هست 
همانگونه که حضرت زهرا)س( در طی هفته چندین بار برای 
زیارت قبور شهدا از خانه خارج می شد. نجفی ادامه داد: اینکه 
گفته شود که خروج زن از خانه باید با اجازه شوهر باشد نشان 
گر حرام بود  می دهد که خروج زن از خانه حرام نیست چرا که ا
ک نبود، بلکه این موضوع به عنوان یکی از  دیگر اجازه شوهر ملا
حقوق زوج محسوب شده است به همین دلیل چنین چیزی 

اصلا موضوع بحث نیست.

9اجتماعی سال هفتم
شماره   1826

شنبه 
1403 .02 .22
02    ذی القعده     1445/    11     مه     2024

a r m a n m e l i . i r

                       881۰۵۰۰۷                 

استان ها

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

درپی تجمع مخالفان ورود زنان به ورزشگاه درخواست شد؛

 چه کسانی مخالف حضور زنان 
در ورزشگاهند؟

 جبران فرونشست 
ده ها سال کار می برد

رئیس سازمان محیط زیست گفت: واحد های 
صنعتی باید به مسئولیت های اجتماعی خود 
برای بهبود وضعیت محیط زیست به ویژه در 
حوزه درختکاری توجه کنند.  علی سلاجقه در 
بازدید از مجتمع پالایشگاهی شهید فهمیده 
سراجه قم اظهار داشت: نابودی و تخریب محیط 
زیست همچون فرونشست زمین و خیزش گرد و 
غبار در سال های طولانی به وجود آمده و بدون 
تردید جبران آن به ده ها سال کار و برنامه ریزی 
نیازمند است.  وی اهتمام جدی و رعایت تمامی 
ضوابط زیست محیطی در این واحد صنعتی را 
کید قرار داد و افزود: واحد های صنعتی  مورد تأ
باید به مسئولیت های اجتماعی خود برای 
بهبود وضعیت محیط زیست به ویژه در حوزه 
درختکاری توجه کنند.  معاون رئیس جمهور با 
اشاره به مسائل مهمی همچون کاهش مصرف 
انرژی و انتشار کربن در جهان، کشورمان را در 
این زمینه دارای پیشرفت های قابل توجهی 
دانست و گفت: واحد های صنعتی می توانند 
با هزینه های اندک، از تخریب گسترده محیط 

زیست جلوگیری کنند. 

کی استفاده از دوچرخه های اشترا
 مدیر روابط عمومی و امور بین الملل معاونت 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران اعلام 
کرد: شهرداری تهران برنامه ای برای استفاده از 
کی تهیه کرده که به زودی  دوچرخه های اشترا
با رعایت ضوابط و مقررات اجرایی می شود. 
که در فضای  حسن رضایی درباره تصاویری 
کی  مجازی پیرامون فعالیت دوچرخه های اشترا
در تهران منتشر شده، گفت: شهرداری تهران 
درحال حاضر هیچ قراردادی با هیچ شرکتی در 
کی و  خصوص استفاده از دوچرخه های اشترا
کی منعقد نکرده است.  وی  یا موتور برقی اشترا
ادامه داد: بر این اساس فعالیت هرگونه دوچرخه 
کی در سطح شهر بدون اخذ مجوز و طی  اشترا
ضوابط و مقررات شهرداری تهران خلاف مقررات 
و غیرقانونی است.  بنا بر اعلام روابط عمومی 
معاونت حمل و نقل شهرداری تهران، رضایی 
در ادامه با بیان اینکه شهرداری تهران برنامه ای 
کی تهیه  برای استفاده از دوچرخه های اشترا
که به زودی با رعایت ضوابط و مقررات  کرده 
اجرایی می شود، اضافه کرد: اطلاعات بیشتر 
در این باره متعاقباً اعلام می شود و شهروندان 
می توانند به زودی از این مُد حمل و نقلی هم 

استفاده نمایند. 

انتقال ۲۵۳ نفر متأثر از سیل
رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال 
احمر کشور با اشاره به بهره مندی بیش از ۱۰ هزار 
نفر متأثر از سیل و آبگرفتی از خدمات نیروهای 
عملیاتی این جمعیت از انتقال ۲۵۳ نفر متأثر به 
مناطق امن خبر داد .  به گزارش روابط عمومی 
سازمان امداد و نجات؛ بابک محمودی افزود: از 
تاریخ ۱۲ تا ۲۱ اردیبهشت ماه ۱۴۰۳، ساعت ۰۵:۰۰، 
۲۵ استان آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، 
اردبیل، البرز، اصفهان، ایلام، بوشهر، چهارمحال 
و بختیاری، خراسان جنوبی، خراسان رضوی، 
، خوزستان، سمنان،  خراسان شمالی، بوشهر
فارس، کردستان، کرمان، کرمانشاه، کهگیلویه 
و بویراحمد لرستان، مرکزی، هرمزگان، همدان، 
مازندران و یزد تحت تاثیر این سامانه بارشی قرار 
گرفتند.  محمودی با اشاره به ۱۹۹ مورد عملیات 
امداد و نجات نیروهای جمعیت هلال احمر 
اضافه کرد: در این مدت به ۱۰ هزار و ۱۳ نفر متأثر از 
سیل امدادرسانی شده است، ۲۵۳نفر به مناطق 
امن انتقال، و از ۳۱۳ واحد مسکونی تخلیه آب 
صورت گرفت، ۲۶۸ نفر اسکان اضطراری داده 
شدند، ۹ هزار و ۳۱۲ قوطی کنسروجات، ۴ هزار 
و ۸۳۲ کیلوگرم برنج، ۴ هزار و ۷۳ کیلوگرم نایلون 
هزار و ۲۸۵ بسته غذایی، ۲ هزار ۱۲۱ تخته پتو، 
هزار و ۲۰۰ قرص نان، ۸۵۲ تخته تخته موکت، ۶۱۵ 
کیلوگرم حبوبات، ، ۴۲۰ کیلوگرم روغن، ۴۰۴ست 
شست وشو، ۳۸۴ ست بهداشتی، و ۶۶دستگاه 
چادر امدادی، توسط نیروهای جمعیت هلال 

احمر در بین متأثرین توزیع گردید.  

پلیس می خواهد به دوربین های 
کز دسترسی داشته باشد این مرا

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ از 
کز عمومی  ضرورت دسترسی به دوربین های مرا
برای پلیس راهور به منظور مدیریت و نظارت 
بر ترافیک خبر داد.  سرهنگ سید ابوالفضل 
؛ رئیس پلیس راهور تهران بزرگ  موسوی پور
اظهار کرد: پلیس راهور برای نظارت بهتر به معابر 
شهر به منظور مدیریت ترافیک نیاز دارد تا به 
کن دسترسی داشته  دوربین های برخی از اما
باشد.  تسنیم در خبری نوشت: وی با بیان اینکه 
البته دسترسی پلیس تنها به دوربین هایی است 
که به معابر اصلی دید داشته باشد، گفت: به 
عنوان مثال می شود پلیس راهور دسترسی به 
کن تجاری )پاساژها(  دوربین پمپ های بنزین، اما
کز انتظامی داشته باشد.  رئیس پلیس  و حتی مرا
راهور تهران بزرگ گفت: این دسترسی به دلیل 
راهور  پلیس  نظارتی  دوربین های  بودن  کم 
است و با این دسترسی صرفا وضعیت ترافیک 
پایش می شود و به هیچ عنوان از این دوربین ها 
برای ثبت جریمه استفاده نمی شود. سرهنگ 
موسوی پور بیان کرد: سال گذشته دسترسی 
به دوربین های ۴ نقطه از تهران به پلیس راهور 
داده شد و بنا داریم تا امسال هر ماه دسترسی 
به دوربین های ۲۰ نقطه را داشته باشیم تا برای 
پایش و مدیریت ترافیک مشکلی نداشته باشیم. 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا 
شرقی  استان های  از  برخی  در  گفت: 
از  که  برداشتی  حجم  کشور  جنوبی  و 
۱۰ برابر بالاتر از  بنزین انجام می شود، 
تنها  سویی  از  است؛  معمولی  حجم 
استان   ۲ گسترده در  در یک عملیات 
، ۳.۵ میلیون لیتر سوخت  جنوبی کشور
نفت  وزارت  تحویل  و  کشف  قاچاق 
گزارش تسنیم، حسین  شده است.  به 
بیست وهشتمین  حاشیه  در  رحیمی 
، پالایش و  نمایشگاه بین المللی نفت، گاز
پتروشیمی، و در آیین رونمایی از سامانه 
ثبت درخواست آنلاین کارت هوشمند 
سوخت با بیان اینکه مبارزه با قاچاق 
برنامه های  مهم ترین  از  یکی  سوخت 
گفت: روزانه  کاری این مجموعه است 
مبادی  از  سوخت  لیتر  میلیون ها 
ج می شود که این  غیرقانونی کشور خار
کشور  مسئله ضربه سنگینی به اقتصاد 
وارد می کند.  وی با بیان اینکه متاسفانه 
در  ل  ناز قیمتی  که  نفتی  فرآورده های 
کشور دارد، به سهولت قاچاق می شود که 
مجموعه پلیس امنیت اقتصادی فراجا 
اقدام های  چالش  این  با  مقابله  برای 
فراوانی را انجام داده است، گفت: در ۱۰ 
روز گذشته دو عملیات گسترده در جنوب 
بوشهر  و  هرمزگان  استان  دو  در  کشور 
ازسوی نیروی انتظامی انجام شده است.  
وی افزود: در این عملیات حدود ۳.۵ 
تحویل  قاچاق  سوخت  لیتر  میلیون 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی ایران شده است، همچنین صد ها 
که حاوی حمل سوخت قاچاق  تانکر 
بود، جمع آوری شد که این عملیات ها 
در وهله نخست در استان های جنوبی و 
در مرحله بعد در دیگر استان ها استمرار 

کید بر اینکه  خواهد داشت.  رحیمی با تا
برنامه های مفصلی در ارتباط با مبارزه با 
فرآورده های نفتی و سوخت در دستور 
گفت: با مصوبه سران قوا و  کار داریم، 
هماهنگی و همکاری خوبی که با ستاد 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز داریم، در جنوب 
ح های ویژه ای را در به  شرقی کشور طر
مرحله اجرا خواهیم گذاشت.  وی با بیان 
پلیس  در  پرونده ای  کنون  هم ا اینکه 
امنیت فراجا در حال رسیدگی است که 
و  می کند  دنبال  را  گسترده ای  فضای 
جلوی میلیارد ها ریال سوخت قاچاق را 
خواهد گرفت، اظهار کرد: در یک بخش 
از این پرونده حدود ۳۰۰۰ کارت سوخت 
متعلق به خودرو های اسقاطی، سوخت 
یارانه ای دریافت می کردند که این کارت ها 
با همکاری و هماهنگی مجموعه وزارت 
نفت به طور کامل ابطال شد.  وی افزود: 
کی از آن است که در برخی از  بررسی ها حا
استان های شرقی و جنوبی کشور حجم 
برداشتی که از بنزین انجام می شود، ده 
برابر بالاتر حجم معمولی حتی در تهران 
کارت  ۶ هزار  از  است، همچنین بیش 
سوخت مهاجر شناسایی و ابطال شد. 
رحیمی با بیان اینکه به همه افرادی که 
کارتشان را اجاره می دهند با توجه به 
اینکه سوخت این قبیل کارت ها به عنوان 
قاچاق از کشور منحرف می شود، درباره 
می دهیم،  جدی  هشدار  تخلف،  این 
گفت: با توجه به بررسی هایی که انجام 
شده تا این لحظه ۱۵۶ شرکت مسافربری 
سوخت  صوری  بارنامه های  صدور  با 
این  بر  که  یارانه ای دریافت می کردند 
اساس، رقمی معادل ۱۳۹ میلیون لیتر 
سوخت نفت گاز یارانه ای به یغما رفته و 

قاچاق شده است. 

اینکه  بیان  با  جمعیت شناس  یک 
جمعیت دختران زیر ۳۰ سال در ایران 
در سال ۱۳۹۵ از ۱۸ میلیون و ۷۰۰ هزار 
در  نفر  هزار   ۸۰۰ و  میلیون   ۱۷ به  نفر 
گفت:  است،  یافته  کاهش   ۱۴۰۰ سال 
۱۳۹۵، تخمین  آمارهای سال  مطابق 
درصد   ۴۰ حدود  که  می شود  زده 
۳۰ سال جمعیت  ۲۰ تا  گروه های سنی 
دختران، شاغل و درصدی نیز بیکار و در 

جست وجوی کار باشند. 
به  اشاره  با  کاظمی پور  شهلا 
گرفته در سال  پیش بینی های صورت 
۱۴۰۰ که براساس آمارهای سال ۱۳۹۵ 
کرد:  اظهار  است،  شده  زده  تخمین 
براساس آمارهای سال ۱۴۰۰، تعداد کل 
دختران زیر ۱۵ سال در ایران ۹ میلیون 
و ۵۴۰ هزار نفر و تعداد دختران ۱۵ تا ۳۰ 
ساله نیز ۸ میلیون و ۵۲۰ هزار نفر است 
که در این میان، ۵ میلیون و ۷۷۰ هزار نفر 
از دختران بالای ۱۵ سال مجرد هستند. 

به گزارش ایسنا وی یادآور شد: از میان 
نفری  هزار   ۷۷۰ و  میلیون   ۵ جمعیت 
دختران بالای ۱۵ سالِ مجرد، ۳ میلیون و 
۲۰۰ هزار نفر از آن ها ۱۵ تا ۳۰ سال، ۶۴۰ هزار 
نفر از آن ها ۳۰ تا ۳۴ سال و ۵۳۰ هزار نفر ۳۵ 

تا ۳۹ سال سن دارند. 
اینکه  بیان  با  جامعه شناس  این 
جمعیت دختران ۱۵ تا ۳۰ سال در سال 
۱۳۹۰ از ۸ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر به ۹ 
میلیون و ۶۰۰ هزار نفر در سال ۱۳۹۵ 
روند  کرد:  خاطرنشان  یافت،  افزایش 
جمعیتی و میزان موالید به گونه ای بوده 
است که تا اواخر دهه ۸۰ میزان جمعیت 
و به تبع آن جمعیت دختران زیر ۱۵ سال 
افزایش پیدا کرده که البته این روند به 
مرور در حال کاهش است، اما در مجموع 

جمعیت دختران زیر ۳۰ سال ایران در 
سال ۱۳۹۵، ۱۸ میلیون و ۷۰۰ هزار نفر 
است که این رقم براساس برآوردها در 
سال ۱۴۰۰ معادل ۱۷ میلیون و ۸۰۰ هزار 

نفر بوده است. 
این جمعیت شناس با اشاره به تجرد 
نیز  پنجاه  دهه  متولد  دختران  قطعی 
گفت: تابه حال آمار تجرد قطعی برای 
مردان ۲ درصد و برای زنان ۱.۸ درصد 
بوده، اما در بازه های اخیر تجرد قطعی 
به  است.  بوده  افزایش  حال  در  زنان 
طوریکه تجرد قطعی مردان دهه پنجاه 
۲ درصد و تجرد قطعی زنان نزدیک به ۵ 
درصد است. در عین حال نیز این درصد 
تجرد قطعی برای زنان دائمی نیست و 

این آمار در زنان دهه ۷۰ از بین می رود. 
کاظمی پور همچنین به وضعیت تجرد 
قطعی دختران دهه ۶۰ اشاره کرد و ادامه 
داد: در عین حال برآورد آمارهای موجود 
حاضر  حال  در  که  است  آن  از  کی  حا
تعداد مردان مجرد دهه ۶۰ یک میلیون 
و ۲۰۰ هزار نفر و تعداد زنان مجرد دهه 
کثر  ۶۰ حدود ۵۵۰ هزار نفر است. البته ا
مردان دهه ۶۰ تا مرز ۵۰ سالگی ازدواج 
که آن ها الزاما با خانم های  می کنند، چرا
دهه شصتی ازدواج نمی کنند و ممکن 
است با دهه های ۷۰ و حتی ۸۰ ازدواج 
کنند، اما از آنجا که معمولا ازدواج زنان 
با مردان بزرگ تر از خودشان یک هنجار 
اجتماعی محسوب می شود، از همین رو 
دایره همسرگزینی برای خانم های دهه 
شصتی محدودتر است و آن ها باید یا 
با مردان دهه شصتی یا مردان دهه ۵۰ 
کثریت  ازدواج کنند، این درحالیست که ا
مردان دهه ۵۰ هم تا پیش از این ازدواج 

کرده اند. 

۱۵۶ شرکت مسافربری با صدور بارنامه های صوری سوخت یارانه ای دریافت  می کردند

بیش از ۶ هزار کارت سوخت مهاجر ابطال شد
گزارشی از تعداد زنان مجرد در ایران

چرا دهه شصتی ها ازدواج نمی کنند؟

زنان به ورزشگاه بروند یا نه؟


